

СОДЕРЖАНИЕ

Номер 10, 1997

Конфликты граждан с чиновниками: почему и зачем?

В. С. Комаровский, Л. Н. Тимофеева

5

Законодательство о спорте: проблемы развития и совершенствования

С. Н. Братановский

16

ХОЗЯЙСТВО, ТРУД, ПРАВО

Проблемы компенсации морального вреда в зарубежном и российском законодательстве и судебной практике

А. М. Эрделевский

22

Трудовое право России и Украины: общие проблемы, общие решения
(сравнительное исследование)

И. В. Зуб

33

ОХРАНА ОКРУЖАЮЩЕЙ СРЕДЫ

Понятие и сущность таковой ответственности за нарушение законодательства о природных ресурсах

Н. Г. Нарышева

39

УКРЕПЛЕНИЕ ЗАКОННОСТИ И БОРЬБА С ПРЕСТУПНОСТЬЮ

Уголовно-процессуальные и оперативно-розыскные средства достижения цели раскрытия преступлений

В. А. Азаров

45

Суд присяжных в России: инерция юридического сознания и проблемы реформирования

Л. М. Карнозова

50

К НОВОЙ КОНЦЕПЦИИ ЮРИДИЧЕСКОГО ОБРАЗОВАНИЯ

О современной российской юридической регионалогии (к постановке проблемы, ее научном статусе и возможностях преподавания)

И. В. Левакин

59

ПРАВО И МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ

Правовые средства управления кризисными ситуациями: сравнительный анализ международно-правового и внутригосударственного регулирования

А. П. Коротков, Ю. Ю. Соковых

65

Правовой статус военнослужащих, гарантии его реализации и защиты в Российской Федерации

Ю. И. Мигачев

73

Право Европейского Союза: новая модель регулирования межгосударственных отношений

А. Э. Толстухин

83

ЗА РУБЕЖОМ

Методы толкования Конституции в деятельности верховного суда США

В. В. Лузин

90

ИЗ ИСТОРИИ РОССИЙСКОЙ ГОСУДАРСТВЕННОСТИ

Питирим Сорокин. Автономия национальностей и единство государства (в сокращении)

М. Т. Лихачев

94

НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

Сущность и ответственность юридического лица

E. В. Богданов

97

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Права человека в условиях становления гражданского общества
(международная научно-практическая конференция)

Л. А. Морозова

102

КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Исполнительная власть в Российской Федерации. Научно-практическое пособие
/ Под ред. А.Ф. Ноздрачева, Ю.А. Тихомирова

В. А. Юсупов, В. Ф. Левин

111

С.Н. Братановский. Организационно-правовые проблемы управления
физической культурой и спортом в условиях рынка

В. И. Новоселов, А. Ю. Шеховцев

113

Л.В. Щенникова. Вещные права в гражданском праве России. Учебное пособие
А. Ю. Кабалкин

115

С.В. Боботов, И.Ю. Жигачев. Введение в правовую систему США
У. Бернам

117

А.С. Михлин. Осужденные. Кто они? Общая характеристика осужденных
(по материалам переписи 1994 г.) / Под ред. и с предисловием П.Г. Мищенкова

А. Т. Потемкина

121

Состязательное правосудие. Труды научно-практических лабораторий
/ Под ред. С.А. Пашина, Л.М. Карнозовой. Вып. 1

А. М. Ларин

123

НЕКРОЛОГ

Памяти Иосифа Соломоновича Ноя (1923–1997)

127

Памяти Ивана Никифоровича Арцибасова (1927–1997)

128

Contents

Number 10, 1997

Conflicts of citizens with officials: why and what for?

V. S. Komarovskij, L. N. Timofeeva

5

Legislation on sport: problems of development and perfection

S. N. Bratanovskii

16

Economy, Labour, Law

Compensation of moral damage in foreign legislation and judicial practice

A. M. Erdelevskii

22

Labour law in Russia and the Ukraine: common problems, common decisions
(comparative research)

I. V. Zub

33

Environment Protection Law

The notion and essence of tariff responsibility for violation of legislation on natural resources

N. G. Narysheva

39

Strengthening of Legality and Struggle with Criminality

Criminal-procedural and operative and search means of attainment of goal of crimes exposure

V. A. Azarov

45

Jury in Russia: inertia legal consciousness and problems of reforming

L. M. Karnozova

50

Towards New Concept of Legal Education

On contemporary Russian juridical regionalism (Posing of a problem, its scientific status
and possibilities of teaching)

I. V. Levakin

59

Law and International Relations

Legal means of crisis management: comparative analysis of international law
and domestic regulation

A. P. Korotkov, Yu. Yu. Sokovykh

65

Legal status of servicemen, guarantees of its realization and protection in the Russian Federation

Yu. I. Migachev

73

Law of the European Union: new model of regulation of interstate relations

A. E. Tolstukhin

83

Aboard

The methods of interpretation of the constitution in the activity of the Supreme Court of the USA

V. V. Luzin

90

From the History of Russian Statehood

Pitirim Sorokin. Autonomy of nationalities and unity of a state (in abridgement)

M. T. Likhachyov

94

Scientific Reports

The essence and responsibility of juridical person

E. V. Bogdanov

97

Scientific Life

Human rights under the conditions of formation of civil society
(International scientific and practical conference)

L. A. Morozova

102

Criticism and Bibliography

Executive power in the Russian Federation. Scientific and practical textbook

V. A. Yusupov, V. F. Levin

111

S.N. Bratanovskij. Organizational and legal problems of management of physical culture
and sport under the market conditions

V. I. Novoselov, A. Yu. Shekhovtsev

113

L.V. Shchennikova. Estate rights in the civil law of Russia. Textbook

A. Yu. Kabalkin

115

S.V. Bobotov, I. Yu. Zhigachev. Introduction to the Legal System of the USA. Moscow, Norma, 1997, 333 p.

W. Burnham

117

A.S. Mikhlin. Convicts. Who are they? General characteristic of convicts (On the materials of 1994 census)
Edited by and with the preface by P.G. Mishchenkov

A. T. Potemkina

121

Competitive Justice. The works of research-practical laboratory /
Edited by S.A. Pashin, L.M. Karnozova. Volume I

A. M. Larin

123

Obituary

To the Memory of Joseph Solomonovich Noj (1923–1997)

127

To the Memory of Ivan Nikiforovich Artsibasov (1927–1997)

128